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ذخیره سد زاینده رود، منبع اصلی تامین آب آشامیدنی 
اصفهان، اکنون به کمتر از ۱۳ درصد رســیده که بخشــی 
از آن هم رســوب گل و لای و غیرقابل اســتفاده است.به 
گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان از اصفهان، خشکســالی 
و کاهش شــدید منابع آبی در اســتان اصفهــان هر روز 
بحرانی تر می شود، بحرانی که نه تنها در بخش های صنعت 
و کشاورزی تاثیرگذار بوده بلکه حالا تامین آب آشامیدنی 
را هم به مخاطره انداخته اســت.آب متر به متر از تاج سد 
زاینده رود فاصله گرفته و به کف آن نزدیک می شود و این 
یعنی اگر باران نبارد و مسئولان همچنان دست روی دست 
بگذارند تا چند هفته دیگــر باید گفت: اصفهان آب ندارد.
دعوت مردم و صنایع به صرفه جویی نه مختص تابســتان 
که حالا دعوتی هر روزه است آن هم فقط برای اینکه خالی 
شدن سد را چند روزی به تاخیر بیندازد شاید فرجی شود.
محمود چیتیان معاون حفاظت و بهره برداری شــرکت آب 
منطقه ای اصفهان در گفتگو با خبرنگار ما گفت: در حاضر 
آب فقط به اندازه ۱۳ درصد از ظرفیت مخزن سد زاینده رود 
و معادل ۱۸۵ میلیون مترمکعب است.او ادامه داد: ورودی 
آب به سد زاینده رود ۶ مترمکعب بر ثانیه است، ارتفاع آب 
سد هم اکنون ۲۰۱۹ متر از سطح تراز دریاست و اگر حدود 
۳ متر دیگر از ارتفاع مخزن کاهش یابد، ناچار می شــویم 
نیروگاه ســد را از مدار تولید خارج کنیم.معاون حفاظت و 
بهره برداری شرکت آب منطقه ای اصفهان خاطرنشان کرد: 
فعلا با توجه به خروجی ۱۷ متر مکعب آب از سد زاینده رود 
برای تامین آب آشــامیدنی، نیروگاه برق آبی سد زاینده رود 

همچنان در مدار تولید قرار دارد.
حسن ساسانی مدیرعامل شرکت آب منطقه ای اصفهان 
در گفتگو با خبرنگار در خصوص آخرین وضع ســد زاینده 
رود و نگرانی بابت کیفیت آب، اظهار کرد: با توجه به ذخیره 
محدود ســد زاینده رود قطعا باید در مصارف بهداشــت، 
آشــامیدنی و صنعت با شدت و جدیت صرفه جویی زیادی 
کنیم.او درباره افت روزانه ذخیره ســد زاینده رود، توضیح 
داد: با توجه به اینکه خروجی سد زاینده رود از ورودی آن 
بیشتر اســت، طبیعی است کاهش مختصری را در ذخیره 
سد شاهد باشیم.مدیرعامل شرکت آب منطقه ای اصفهان 
با تاکید بر اینکه پیوسته ســد زاینده رود را از نظر کمی و 
کیفی مورد پایش قرار می دهیــم، تصریح کرد: خط قرمز 
وزارت نیرو مســئله کیفیت آب است و این کار با همکاری 
شرکت های آبفا و آب منطقه ای انجام می شود.ساسانی پیش 
بینی کرد  که  سد زاینده رود با بارش های موثر در آذر ماه 

به ذخیره قابل قبولی برسد.
علیرضا گوهری اســتادیار گروه مهندســی آب و عضو 
هیئت علمی دانشــگاه صنعتی اصفهان گفت: آمار ها نشان 
می دهد که خشکســالی بــار دیگر و به طور گســترده ای 
به ســراغ کشــورمان آمده و منطقه مرکزی ایران و استان 
اصفهان نیز تحت تاثیر پیامد های آن قرار گرفته اســت.او 
تصریح کرد: ثبت بارش حــدود ۸۴ میلی متری در فلات 
مرکزی ایــران و در نظر گرفتن اینکــه در دراز مدت این 
میــزان ۱۴۰ میلیمتر بوده اســت نشــان می دهد که ۴۰ 
درصد در این بخش کاهش بارندگی داشــتیم که در رقم 
قابل توجهی برای این منطقه به شمار می رود.این پژوهشگر 
منابع آب تصریح کرد: تحلیل و بررســی بارش های امسال 
کاهش ۵۷ درصدی نســبت به سال قبل را نشان می دهد 
که همین امر حساسیت ســامانه های آبی در کل کشور و 
فلات مرکزی ایران را به دنبال داشــته است.گوهری اضافه 

کرد: سال های قبل مشکل آب فقط مختص کشاورزان شرق 
اصفهان بود، اما امسال مشاهده می کنیم که معضل کمبود 
آب برای دیگر شهروندان و در بخش آب آشامیدنی نیز رخ 
داده اســت.او خاطرنشان کرد: باید به این نکته توجه شود 
که اگر بارندگی ها در زمان مناسب پاییز رخ ندهد در ممکن 
است با مشکل کاهش منابع آب آشامیدنی به شکل جدی 

و بحرانی روبرو شویم.
منصور شیشه فروش مدیرکل مدیریت بحران استانداری 
اصفهان در گفتگو با خبرنگار ما گفت: شــدت خشکسالی 
فعلی در ۵۰ ســال اخیر بی ســابقه بوده به طوری که ۸۰ 
درصد پهنه اســتان اصفهان درگیر خشکســالی بلندمدت 
اســت.او ادامه داد: یکی دیگر از تنگنا هایی که امسال با آن 
روبه رو هستیم شروع دیرهنگام بارش های پاییزی است به 
این معنا که از نیمــه دوم پاییز به بعد احتمال بارندگی ها 
وجــود دارد و قبل از آن خشــکی و تنش آبی در اســتان 
اصفهان به طور محسوســی ادامه می یابد.وی درباره وضع 
سد های اســتان گفت: ذخیره تمام سد های مخزنی استان 
اصفهان از جمله زاینده رود، خمیران و کوچری حدود ۵۳ 
درصد نســبت به متوســط بلند مدت کاهش یافته است.
مهرداد خورســندی مدیر روابط عمومی و آموزش همگانی 
شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان در گفتگو با خبرنگار 
ما گفت: در فصل تابستان به دلیل بحران آب و خشکسالی 
شــدید طرح آبرسانی سیار را آغاز کردیم، اما با پایان فصل 
گرما و خاموشی کولر های آبی آبرسانی سیار به کلانشهر ها و 
روستا های استان اصفهان قطع شده است.او افزود: آبرسانی 
ســیار تنها به روســتا هایی اختصاص دارد که فاصله آن ها 
با خطوط آبرســانی زیاد اســت و تامین آب آن ها از طریق 
قنات و یا چشمه هایی بوده که در حال حاضر خشک شده 
اســت.مدیر روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت آب و 
فاضلاب اســتان اصفهان ادامه داد: سال گذشته در طرحی 
به نام »صدسیصد« توانستیم در ۱۰۰ روز ۳۰۰ کیلومتر از 
شبکه آب رسانی را اصلاح و اجرا کنیم.خورسندی ظرفیت 
تصفیه خانه بابا شــیخ علی را ۱۱ هزار و ۵۰۰ لیتر در ثانیه 
اعلام کرد و گفت: آب مورد نیاز ۵۷ شــهر و ۳۸۰ روستا از 
طریق تصفیه خانه باباشیخ علی تامین می شود؛ در حقیقت 

از شــمال اصفهان در اردســتان تا منطقه جرقویه و از باغ 
بهادران در غرب تا انارک در شــرق اصفهان با این تصفیه 
خانه آبرســانی و آب بقیه روســتا ها از طریــق چاه تامین 
می شود.او گفت: سرانه مصرف آب آشامیدنی هر اصفهانی 
در شــبانه روز ۱۵۷ لیتر بود که با شــیوع کرونا و افزایش 
رعایت شیوه نامه های بهداشتی ۱۵ تا ۲۰ درصد به این عدد 
اضافه شد.مدیر روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت آب 
و فاضلاب استان اصفهان ادامه داد: تابستان امسال به دلیل 
خشکسالی و درخواست هایی که از مردم برای صرفه جویی 
داشــتیم توانستیم سرانه مصرف را به ۱۴۲ لیتر برسانیم و 
همین جا از همراهی مردم محترم اصفهان تشکر می کنیم 
و امیدواریم این صرفه جویی همچنان ادامه داشــته باشد.
خورســندی گفت: در طرح »آب امید« که برای مشترکان 
خانگی طراحی شــده اســت خانوار هایی که مصرف زیر ۵ 
مترمکعب یا ۵ هزار لیتر در ماه داشــته باشند از پرداخت 
قبض آب معاف هســتند و قبض رایگان برای آن ها صادر 
می شــود.او افزود: در ۶ ماه نخست امســال بیش از ۵۰۰ 
میلیون تومــان قبض رایگان برای مشــترکان کم مصرف 
صادر شده و حدود ۳ میلیارد تومان تخفیف برای مشترکان 
خوش مصرف در نظر گرفته شده است.مدیر روابط عمومی و 
آموزش همگانی شــرکت آب و فاضلاب اســتان اصفهان 
یادآور شد: صدور قبض برای مشترکان، پلکانی است و هر 
مشترکی که یک پله یا بیشتر افزایش مصرف داشته باشد با 

افزایش آب بها جریمه می شود.
احمدرضا رئیس زاده مدیر امور باغبانی ســازمان جهاد 
کشاورزی استان اصفهان در گفتگو با خبرنگار ما با اشاره به 
اینکه امســال هم چشم امیدی به بارش های پاییزه نداریم 
گفت: ۵۰ درصد از ۸۰ هزار هکتار باغ اســتان اصفهان در 
معرض تنش آبی و خشکی چالشی است که آن ها را تهدید 
می کند.او با بیان اینکه خشکســالی امسال بیشتر باغ های 
اســتان را تحت تاثیر قرار داده است تصریح کرد: ادامه این 
روند برای درختان و کشــاورزی اســتان سودمند نیست و 
خطــر نابودی، آن هــا را تهدید می کنــد.در همین زمینه 
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان هم اظهار کرد: 
بیش از ۴۰۰ هزار اصله درخت کهنسال حاشیه زاینده رود 

در مناطق و شهرســتان های مختلف با خطر خشکی روبه 
روست.شیشــه فروش بیان کرد: این درختان همواره از آب 
رودخانه استفاده می کردند، اما خشکی چند ماه و طولانی 
مــدت زاینده رود به آن ها تنش وارد کرده اســت.او تاکید 
کرد: وضع فعلی استان اصفهان بیش از قبل اهمیت اجرای 
طرح هــای انتقال آب به حوضه آبریز زاینده رود را نشــان 
می دهد و امیدواریم با تخصیص اعتبارات کافی شاهد بهره 
برداری از آن ها و در نهایت احیای زاینده رود باشــیم.مدیر 
امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان افزود: 
مشکلات کمبود آب در استان اصفهان به قوت خود باقی و 
اجرای هرچه سریعتر طرح های انتقال آب و تکمیل سامانه 
دوم آبرسانی اصفهان ضروری است.سیدی پور مدیر محیط 
زیســت و کیفیت منابع آب شرکت آب منطقه ای اصفهان 
با اشــاره به اینکه کنترل کیفیت آب رودخانه و شناسایی 
منابع آلوده کننده در برنامه ریزی، مدیریت و حفاظت کیفی 
رودخانه بسیار حائز اهمیت است، خاطرنشان کرد: رودخانه 
زاینده رود با تهدید و چالش های کیفی مختلفی روبرو است.

او با تأکید بر اینکه با قرارگیری رودخانه زاینده رود در رده 
رودخانه های حفاظت شــده و وضع قوانین، اعتبارات لازم 
به این امر تخصیص می یابد، افــزود: در این صورت امکان 
ســاماندهی، تجمیع و تصفیه روان اب های خاکســتری، 
ارتقای کیفیت پساب تصفیه خانه های فاضلاب، جمع آوری 
و یکپارچه سازی محل های دفن زباله، احداث کارخانه های 
کمپوست، آزاد سازی حریم و بســتر رودخانه، جلوگیری 
از ساخت و ســاز های غیرمجاز، توسعه پایدار کاربری ها در 
حاشــیه رودخانه و اجرای سایر برنامه های علاج بخشی در 
حوضه آبریز میسر خواهد شد.مدیر محیط زیست و کیفیت 
منابع آب شــرکت آب منطقه ای اصفهان با تأکید بر اینکه 
کیفیت آب به شــدت، به میزان جریــان آب و آلاینده ها 
وابسته است، اضافه کرد: متاسفانه به دلیل ورود آلاینده های 
مختلف کیفیت آب رودخانه به خصوص در پایین دســت 
بســیار نامطلوب است، چون در ســال های اخیر به دلیل 
کاهش چشــمگیر آبدهی رودخانه توان خودپالایی آن نیز 

پایین بوده و آلاینده ها کمتر دچار زوال می شوند.
محسن موسوی، کارشناس تاسیسات آبی بیان کرد: به 
طــور معمول زمانی یک رودخانه جاری می شــود و آب به 
تالاب می رســد که حداکثر از ۷۰ درصد منابع آب استفاده 
کنیــم. اگر ۷۰ درصد از یک میلیــارد و ۴۰۰ میلیون متر 
مکعب را حســاب کنیم حدود ۱ میلیــارد و ۱۰۰ میلیون 
متر مکعب می شــود. ما بیش از این مجاز نیستیم مصرف 
کنیم. پــس برای این کــه آب را در رودخانه جاری کنیم 
باید بیــش از ۲ برابر و نیم مصارف خود را کاهش دهیم.او 
گفت: پیشــنهاد اصلی این است که کاهش مصارف به یک 
بخش خلاصه نشود و تمام بخش ها به طور مساوی مصارف 
خود را کم کنند. علاوه بر مصــارف خانگی، صنایع آب بر 
استان اصفهان و کشاورزی باید به طور جدی برای کاهش 
مصرف اقدام کنند و مســئولان باید نظارت جدی داشــته 
باشد.این کارشناس تاسیســات آبی گفت: خط لوله ای که 
از دریای عمان به سمت اصفهان می آید شاید در حد ۱۰۰ 
میلیون متر مکعب توان انتقال آب داشته باشد. این میزان 
آب بــه هیچ عنوان نمی تواند کمبــود منابع آب را جبران 
کند.موسوی گفت: همچنین توقف گسترش شهرنشینی و 
ساختمان سازی در شهر اصفهان و حتی تشویق به مهاجرت 
از شــهر اصفهان، راه حل دیگری است تا رقم۴۰۰ میلیون 

متر مکعب آب آشامیدنی مصرفی اصفهان کاهش یابد.

فرماندار شهرستان صومعه سرا گفت: زندگی بیش از پنج 
هزار خانوار حاشیه تالاب انزلی در تهدید گیاه مهاجم سنبل 
آبی قرار گرفته اســت.به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان از 
رشت، سید جلال سید محمدی فرماندار شهرستان صومعه 
ســرا گفت: ســنبل آبی با جذب زیاد عناصــر غذایی و نور 
در رودخانه ها به تــوده حجیم و متراکم تبدیل و با کاهش 
اکســیژن و نور و ترشح ترکیبات سمی باعث نابودی تالاب، 
آســیب به موجودات موجودات زنده و همچنین ســاکنان 
اطراف آن می شــود.او در ادامه با اشاره به اینکه وسعت گیاه 

مهاجم سنبل آبی در رودخانه های شهرستان صعمه سرا روز 
به روز بیشتر می شود خطاب به سازمان محیط زیست افزود: 
اگر اقدام عاجل و سریع برای جمع آوری و برداشت این گیاه 
مهاجم نشود شاهرگ های حیاتی تالاب خشک شده و محیط 
زیست و زندگی ســاکنان بیش از پنج هزار خانوار صومعه 
سرایی تهدید خواهد شد.فرماندار صومعه سرا گفت: تاکنون 
مردم و مســئولان شهرستان با دستان خالی به جمع آوری 
این گیاه پرداخته اند، ولی باید سازمان محیط  زیست برنامه 
و اقدام عاجل و ســازماندهی شده برای نجات رودخانه های 

حاشــیه تالاب و آبرا ه های داخل آن داشــته باشد.محمدی 
افزود: از هرگونه حمایت و حضور مردم در جهت جمع آوری 
و مقابله با گیاه مهاجم ســنبل آبی استقبال خواهیم کرد، 
زیرا این مســئله از توان نهادی و دســتگاهی خارج است.او 
تصریح کرد: مشــارکت و نگاه مســئولانه مردم به مسائل و 
مشــکلات و تلاش در رفع آن یک سرمایه ملی خواهد بود 
و ســخت ترین بحران ها با حضور و مشارکت مردم پشت سر 
گذاشته شده است.هم زمان با هفته پدافند غیرعامل بیش 
از ۵۰ نفر از اهالی روســتا های صوفیانده، ســیاه درویشان، 

نوخاله، هندخاله، سلکه و جمعی از اهالی روستا های حاشیه 
تالاب بندرانزلــی در اقدامی خودجوش با ۲۲ فروند قایق به 
جمع آوری گیاه مهاجم ســنبل آبی پرداختند.در این اقدام 
که مســئولان فرمانداری صومعه سرا، بخشــداری تولمات، 
اداره محیط زیســت و محیط بانان ۲ شهرســتان صومعه 
ســرا و بندر انزلی و جمعی از دهیاران و اعضای شــورا های 
اسلامی روســتا های حاشیه تالاب نیز حضور داشتند ۲ هزار 
متر مربع در محــدوده رودخانه صوفیانده بخش تولمات از 

وجود سنبل آبی پاکسازی شد.

گروه شهرستانها: عضو هیات مدیره بانک توسعه تعاون کشوردر سفر یک 
روزه به اســتان بوشهر اظهار کرد: برای ایجاد رونق و افزایش سهم بخش تعاون 
در اقتصاد کشــور ضرورت دارد در کنار بورس اوراق بهادار و فرابورس نسبت به 
ایجاد بورس تعاون در کشور اقدام شود به این معنی که یک بازار مشترک تعاون 
داشته باشیم که خدمات و عرضه و تقاضای بخش تعاون در آن صورت بگیرد در 
این صورت شاهد اتفاقات مثبتی خواهیم بود که از جمله آن می توان به افزایش 
ســرمایه گذاری و بهره وری در بخش تعاون ،توسعه شفافیت و نوآوری ، بهبود 
فضای کســب و کار در حوزه تعاون ، توســعه دولت الکترونیک و حمایت های 
هدفمند و تقویت نهاد های بخش تعاونی اشاره کرد .محمد جعفر ایرانی در گفت 
و گو با رســانه ها و خبرگزاری های  استان بوشــهر افزود: ایجاد بورس تعاون در 
کشــور موجب ارتباط تعاونی ها، کاهش هزینه ها و گسترش روند عرضه و تقاضا 
در جامعه می شــود . در این راســتا دولت و بانک توسعه تعاون به عنوان تامین 
کننده های منابع مالی پرداخت متمرکز تســهیلات در کنار بازار هدف خواهند 
بــود .عضو هیات مدیره بانک توســعه تعاون با تاکید بر  این که  بانک توســعه  
تعاون برخلاف سایر بانک های تجاری که به دنبال  کسب سود هستند در مسیر  
ارائه خدمات ســریع، جامع و ارزان قیمت به جامعه هدف گام بر می دارد، افزود:  
جزو اولین بانک هایی  هســتیم که تلاش داریم موارد شرعی و فقهی را سرلوحه 
فعالیت هــای خود قرار دهیم .  معتقدیم که ربا باید در فعالیت های  نظام بانکی 

حذف شود زیرا این معضل  می تواند اقتصاد کشور را دچار تزلزل  و زیان کند.
وی ادامه داد: بر همین اســاس، رویکرد بانک توسعه تعاون در سال جاری بر 
اساس مبانی فقهی و همچنین  الزامات قانونی بانکداری شرکتی برای بانک های 
دولتی فصل هشــتم  مواد ۴۳ و ۴۴  بــرای انطباق عملکرد بهتر و ارائه خدمات 
و روند پرداخت تســهیلات  براساس موازین شرعی و شریعت اسلامی از  مشاوره 
کارشناســان و اساتید حوزه علمیه و متخصص در علوم فقهی استفاده کند و در 
راستای سیاست های دولت سیزدهم که نگاه جامع تری به مسائل خدمات رسانی 
ســریع تر و سهل تربه اقشار مختلف جامعه به خصوص قشرها و دهک های پائین 
آن دارد .عضو هیات مدیره بانک توسعه تعاون یادآور شد: بانک توسعه تعاون به 
عنوان اولین بانکی است که در این مسیر ورود کرده است و  نسبت به تشکیل و 
راه اندازی شورای فقهی در این بانک  اقدام خواهد کرد .ایرانی افزود: این بانک در 
نیمه نخست سال جاری ۱۰هزار میلیارد تومان تسهیلات به طرح های تولیدی و 
کارآفرینی کشور پرداخت کرده است و براساس برنامه ریزی های  انجام شده قرار 
اســت تا پایان سال تسهیلات بانک توسعه تعاون به تعاونگران  ۲۵هزار میلیارد 

تومان افزایش یابد.
وی اضافه کرد: ســال گذشــته ۲۹۲  هزار میلیارد ریال تسهیلات در کشور 
پرداخت شده اســت که این تسهیلات شــامل ۹۴تا ۹۵درصد کل منابع بانک 
را شــامل می شــود.ایرانی ادامه داد: در فاز چهارم طرح اشتغال پایدار روستایی 
و عشایری در کشــور مبلغ ۲هزار و ۶۰۰میلیارد تومان تاکنون پرداخت شده و 
میزان تعهد بانک توســعه تعاون نیز چهار هزار میلیارد تومان است.عضو هیات 
مدیره بانک توســعه تعاون افزود : در استان بوشهر ۱۲شعبه بانکی فعال  داریم 
که سال گذشته ۲۷۰میلیارد تومان و در شش ماهه ابتدایی سال جاری نیز ۱۲۲ 

میلیارد تومان تســهیلات در بخش های مختلف اقتصادی به تعاونگران اســتان  
بوشهر پرداخت شده است.ایرانی تسهیلات پرداختی بانک از محل طرح اشتغال 
پایدار روستایی و عشایری در استان بوشهر  را از ابتدای اجرای طرح تا پایان سال 
۱۳۹۹  بالغ بر ۷۳۱ میلیارد ریال با اشتغالزایی ۱۰۰۰شغل جدید عنوان واظهار 
کرد: پرداخت تسهیلات اشتغال زا از مهمترین تکالیف بانک توسعه تعاون است و 
در این راستا این بانک به صورت میانگین سالانه ۳۰تا ۳۵هزار اشتغال مستقیم 
ایجاد و زمینه اشــتغال ۱۰۰هزار نفر به صورت مســتقیم را فراهم می کند.عضو 
هیات مدیره بانک توســعه تعاون بیان کرد: مطالبات معوق بانک توسعه تعاون 
ســرجمع ۶.۵تا هفت درصد است که این رقم در نظام بانکی بسیار بیش از این 
اســت که بیانگر این اســت که پول در حال چرخش و جایی بلوکه نشده است.
ایرانی با بیان اینکه بانک توسعه تعاون تنها بانک تامین کننده منابع مالی بخش 
اقتصادی تعاون است، گفت: باید حداقل ۲۵درصد اقتصاد کشور به بخش تعاون 
و اقتصاد تعاونی تعلق بگیرد که به دلایلی تاکنون این ســهم کمتر از ۲۵درصد 
اســت.ایرانی اضافه کرد: تعاونی ها تنها در یک قالب اقتصادی کار نمی کنند بلکه 
درهمه حوزه ها از جله صنعت، معدن، کشــاورزی، خدمات و بازرگانی فعالیت و 

کسب و کار دارند.
وی اظهار کرد: بانک توسعه تعاون در پی ارائه خدمات مناسب سریع و ارزان 
قیمت به جامعه هدف هستند.وی ادامه داد: اگر بتوانیم در نظام بانکداری سرعت  
تراکنــش و رفت و آمد پول را افزایش دهیم می توانیم مشــکلات اقتصادی در 
حوزه تامین منابع را برطرف کنیم .وی با اشــاره به اینکه تعاونی به معنی ارائه 

بدترین جنس ها نیســت ، گفت: ممکن است جنس های ارائه شده در تعاونی ها 
ارزان قیمت باشــند اما الزاما تعاونی مکانی برای ارائه کالاهای بی کیفیت نیست 
به عبارتی بخش تعاون در شرایط تحریمی کشور می تواند کارساز باشد و کشور را 
از این فضای بن بست خارج و چرخه جدیدی که منجر به برطرف کردن تحریم 

و کاهش تورم شود ایجاد کند.
عضو هیات مدیره بانک توسعه تعاون از مشارکت با سرمایه گذاران در طرح های 
صنایع دریایی، تولید مواد غذایی از جمله گوشت مرغ  و پروژهای آب رسانی در 
اســتان بوشهر اشاره کرد و افزود: در استان بوشهر برای سرعت بخشی در طرح 
آب  شیرین کن سیراف جم ۷۰۰میلیارد ریال تسهیلات به  زودی به سرمایه گذار 
این پروژه  بزرگ پرداخت خواهد شــد . همچنین ۱۰۰میلیارد ریال برای طرح 
جوجه ریزی یکروزه  در مســیر ارتباطی بوشهر به بندر گناوه و ۸۰میلیارد ریال 
برای توسعه کشتارگاه و ســردخانه مرغ در بندر گناوه و ۱۰۰ میلیارد ریال نیز 
برای شرکت آبزیان مرجان بیدو در بندر دیلم توسط این بانک تسهیلات از محل 
طرحهای اشــتغال روستایی و عشایری در ســنوات گذشته پرداخت شده است 
.عضو هیات مدیره بانک توســعه تعاون  درپایان گفت:هر خدمتی که در شبکه 
بانکی کشور به فعالان اقتصادی داده می شود قابلیت ارائه در بانک توسعه تعاون 
را نیز دارد  و در این زمینه  قراردادهای خوبی با صندوق توسعه ملی منعقد شده 
اســت و در روزهای آینده تفاهم نامه هایی با وزارتخانه ها و سازمان های مختلف 
منعقد خواهد شد که همکاران بانک در استان بوشهر می توانند این ظرفیت ها را 

فعال و مشتریان بانک نیز  استفاده کنند.

آمار و ارقام هراس آور از وضع منابع آبی اصفهان

کارد بی آبی به استخوان نصف جهان رسید

تهدید زندگی بیش از پنج هزار خانوار در همسایگی تالاب انزلی

عضو هیات مدیره بانک توسعه تعاون در سفر به استان بوشهر مطرح کرد 

ضرورت ایجاد بورس تعاون در کشور

سد طالقان در معرض تهدید معدن خواران
مدتی است اهالی روســتای هرنج از توابع شهرستان طالقان در استان البرز 
ســروصدای لودرهایی را می شــنوند که در حال گودبرداری در منطقه هستند. 
به گواه شــاهدان گروهی معدنکار با استخراج شن و ماسه از این روستا آرامش 
آنها را برهم زده اســت. این روستاییان با نوشتن نامه ای که به امضای معتمدان 
و شورای روستای هرنج هم رسیده خواستار جلوگیری از این اتفاق که منجر به 
تخریب زمین های کشاورزی شان شده ،هستند. همچنین اهالی مدعی اند اراضی 
کشاورزی آنها همگی جزو املاک شخصی آنها بوده که توسط عده ای به عنوان 
معدن دار دچار آســیب جدی شده اســت.به گزارش ایلنا از البرز، اراضی معدن 
مخلوط کوهی هرنج واقع در شهرســتان طالقان که از آن شن و ماسه استخراج 
می شود طی دو نوبت در ســال ۱۳۸۹ با وسعت ۱۴۲ هکتار به عنوان مساحت 
پروانه اکتشــاف و در سال ۱۳۹۲ با مساحت بهره برداری ۳۰.۵ هکتاری، مجوز 
بهره برداری گرفت. صدور پروانه اکتشاف این معدن به قبل از تاسیس استان البرز 
برمی گردد و پروانه بهره برداری آن نیز بر اســاس پروانه اکتشاف در سال ۱۳۹۲ 
صادر شــد.اما به گواه شاهدان و روستاییان، اگر چه این مجوز مربوط به سال ها 
پیش است اما به تازگی و با شروع فعالیت این معدن که در سال جاری گسترش 
بیشتری یافت، زمین های کشاورزی اطراف  با خطر تخریب مواجه شد. اما مالکان 
معدن به اســتناد ماده ۲۶ اصلاحی قانون معادن، خود را مجاز می دانند اگر در 
قبال برداشت از معدن، آسیبی به اراضی شخصی کشاورزان وارد شود برای جبران 
آن، هزینه خســارت پرداخت کنند و نه تنها در برابر این تعرض خود پاســخگو  
نیستند بلکه معتقدند در محدوده مجوز معدنی بدون هماهنگی با سازمان صمت، 

اشخاص حقیقی و حقوقی حق مداخله و منع کار ندارند. 
محرمعلی صفایی که در دوره های مختلف عضو شــورای روستای هرنج بود 
و خود نیز کشاورز اســت، برداشت شن و ماسه را به ضرر زمین های روستاییان 
می دادند و می گوید: معدن در شیب تند ۸۰ درجه به طول حدود ۱۰۰ متر قرار 
گرفته است. پیش از این اداره منابع طبیعی استان، این شیب را به عنوان منابع 
ملی مشخص و از زمین های کشاورزان جدا کرد. این موضوع باعث شد زمین های 
کشــاورزی اهالی روستا با داشــتن پلاک ثبتی به دو قسمت بالا و پایین شیب، 
تقســیم شود. مشکل فعلی اهالی روستا، برداشــت از معدنی است که با حدود 
مساحت ۵۰۰ در ۷۰۰ مترفعال است که مجوز برداشت هم دارد. با ادامه فعالیت 
و برداشــت ۱۰ تا ۱۵ متری معدن، قطعا زمین بالادست، ریزش کرده و منجربه 
وارد آمدن آســیب به زمین پایین معدن خواهد شد.به گفته او، نامه ای مبنی بر 
درخواست حمایت مسئولان استانداری البرز از طرف کشاورزان تهیه و ارسال شد 
ولی تا کنون پاسخ قانع کننده ای، دریافت نشد . به آنها گفته شد که این معدن 
در حیطه اختیارات اســتان البرز نیست و از تهران مجوز دارد. حتی کارشناسی 
از تهران هم به سراغشــان آمد و محدوده ای را جزو اراضی این معدن مشخص 
کرد که به هیچ عنوان جزو منابع طبیعی نبود. نداشتن حمایت استانی، مشکلات 
روستاییان را بیشتر کرد چون به ادعای این کارشناس تهرانی بخشی از زمین های 
کشاورزی، مسیر جاده منتهی به زمین های کشاورزی و قسمتی از نهرآب را نیز 
جزو ملک خصوصی صاحب معدن به حســاب آورد.این کشاورز هرنجی با گلایه 
از عدم حمایت مسئولان استان گفت: این اراضی، زمین و مال مردم است که هر 
لحظه با خطر تخریب روبروســت. صاحبان معدن می دانند زمین های کشاورزی 

تخریب می شود.
فیروز ابوالقاسمی رئیس پیشین شورای روستایی هرنج به خبرنگار ایلنا گفت: 
چنانچه برای فعالیت معدن، نســبت به حفر چاه اقدام کنند با توجه به کمبود 
آب، روستا دچار مشکل خواهد شد. از طرفی تصاحب و محصور کردن زمین های 
مردم، اقدامی غیر قانونی است به همین دلیل به سازمان صنعت و معدن و تجارت 
البرز مراجعه کردیم اما مسئول مربوطه پاسخی نداشت و اظهار بی اطلاعی کرد و 
گفت که از استان پیگیری می کنیم اما هیچ اقدامی برای مردم و کشاورزان طالقان 
انجام نشد و کسی جلوی فعالیت معدن را نگرفت.به گفته ابوالقاسمی، کشاورزان 
در چند نوبت به عنوان اعتراض درصدد ممانعت از تصرف اراضی کشاورزی خود 
برآمدند ولی این  معدنکاران جلوی آنها را گرفتند و با عنوان اینکه مجوز فعالیت 
دارند با توهین به اهالی گفتند هر غلطی می خواهید بکنید، بروید و انجام دهید.از 
سوی دیگر فعالیت هر معدنی به محیط زیست اطراف خسارت می زند. روستای 
هرنج نیز از این قاعده مستثنا نیست،شن و ماسه ای که از معدن هرنج  برداشت 
می شود، پوشش گیاهی، جانوری و نهرآبی که در مسیر فعالیت معدن قرار گرفته 
را دچار نابودی می کند.  با توجه به فرارسیدن فصل بارش، امکان سیلابی شدن، 
بسیاری از زمین های پایین دست و روان شدن شن و ماسه به سمت سد طالقان 

وجود دارد. 
فردین حکیمی، مدیرکل حفاظت محیط زیست استان البرز در پاسخ به سئوال 
خبرنگار ایلنا مبنی بر دلایل عدم مجوزمحیط زیســت برای معدن شن و ماسه 
روستای هرنج شهرستان طالقان، گفت: بجز معادن مناطق چهارگانه، اداره صنعت 
و معدن الزامی به رأی و نظر و صدور مجوز از طرف محیط زیست ندارد و متاسفانه 
مجوزهایی که در این موارد صادر می کند بدون نظر کارشناسان و مقررات محیط 
زیست است.این مدیر افزود: این روند باعث سوء استفاده برخی صاحبان معادنی 
می شــود که در خارج از مناطق چهارگانه قرار گرفتــه و بدون نظارت، الزامات 
محیط زیســتی رعایت نمی شــود.حکیمی تاکید کرد: هر گونه فعالیت معدنی 
می تواند همراه با آلودگی محیط زیستی آب و هوا همراه باشد که برای ساکنان 
منطقه ایجاد مشکل کند ولی با خلاء قانونی فعلی در این ارتباط، محیط زیست 

مسئولیتی عهده دار نیست.
حامد فرضی، مدیرکل منابع طبیعی اســتان البرز هم ضمن ابراز خرسندی 
از پیگری رســانه ها در اموری که به زندگی و سلامت مردم مرتبط است، اظهار 
داشــت: فعالیت معدن شن و ماسه روستای هرنج در طالقان به قبل از تاسیس 
اســتان البرز برمی گردد و این معدن مجوز و پروانه بهره برداری خود را از تهران 
دریافت کرده اســت.این مدیر البرزی افزود: در ســال ۹۱ مسئول منابع طبیعی 
شهرستان طالقان بودم. با توجه به آسیب و خسارتی که فعالیت معدن هرنج به 
منابع طبیعی روستا وارد می کرد، طبق وظیفه، مانع ادامه فعالیت معدن شدم اما 
مالک معدن طی تنظیم شکایت، خواهان منع هرگونه دخالت منابع طبیعی در 
حوزه فعالیت این معدن شد. با پیگیری حقوقی مالک، طبق رای صادر شده مقرر 
شد محل برداشت و ساماندهی معدن بدون هماهنگی منابع طبیعی دنبال شود 

و در نهایت قرار منع تعقیب، صادر شد.
مدیرکل منابع طبیعی اســتان البرز افزود: درست است که این معدن، مسیر 
قانونــی خود را برای مالکیت محدوده مورد نظر طی کرده و مجوزهای لازم را از 
صنعت و معدن تهران دارد ولی این نکته را نباید نادیده گرفت که مجوز، زمانی 
صادر شــده که اســتان البرز جزو تهران بود. طبق قانون در هر اســتان، متولی 
صدور معادن با ســازمان صنعت و معدن همان استان است اما با توجه به صدور 
مجوز از تهران، فعالیت این معدن از این قانون تبعیت نمی کند و نیازمند تجدید 
نظر قانونی اســت.فرضی در پاسخ به سئوال خبرنگار ایلنا مبنی بر راه حل رفع 
مشکلات کشــاورزان و اهالی روستای هرنج، اظهار داشت: این زمین قطعا جزو 
اراضی ملی است که یک دهه گذشته مجوز گرفته لذا در مواقعی که مردم نسبت 
به فعالیت در زمین ملی، معترض باشند و این فعالیت زندگی آنها را دچار مشکل 
کند، می توانند با طرح شکایت از فعالیت این معدن به شعبه ویژه ۳ دادگستری 
واقع در میدان نبوت کرج مراجعه و حق اعتراض خود را نســبت به ملی شــدن 
این محدوده اعلام کنند قطعا هر اقدامی از طریق دادگســتری صادر شود، جزو 
اختیارات صنعت و معدن اســتان البرز خواهد بود.مدیرکل منابع طبیعی استان 
البرز تصریح کرد: چنانچه فعالیت معدن به زمین های کشــاورزی اهالی روستا 
آســیب وارد کند و فعالیت و زندگی روزمره مردم را تحت تاثیر خود قرار دهد، 
طبق قانون، مســئولان ســازمان صنعت و معدن باید راهکار قانونی برای توقف 
بهره برداری ایجاد کنند.یک کارشــناس محیط زیست نیز می گوید: با توجه به 
آلودگی های ناشــی از راه اندازی این معدن و حفر چاه عمیق، قطعا روستاهای 
مجاور نیز با مشکل آب مواجه خواهند شد و مسئولان مربوطه باید هرچه سریع تر 

به این موضوع رسیدگی کنند.
برآورد کارشناســان حاکی از آن اســت که با افتتاح و راه اندازی این سد در 
شهریورماه ۱۳۸۵، مقرر شده تا سالانه ۲۹۸میلیون مترمکعب آب به دشت قزوین 
و ۱۵۰میلیون مترمکعب برای تامین آب شــرب شــهر تهران عملیاتی شود. در 
حالی که شــنیده ها حاکی است، صاحبان این معدن در حال حفر چاه به عمق 
۲۰۰متر هســتند که خود یک خطر بزرگ برای برداشــت بی رویه آب اســت. 
این همه درحالی اســت که ســاخت معدن و فعالیت های ناشی از آن مثل حفر 
چاه عمیق دقیقا در محدوده ای که ســد طالقان به عنوان یکی از منابع مهم و 
حساس تامین آب شرب تهران و آب مورد نیاز دشت طالقان وجود دارد، درحال 
انجام اســت و قوانین و مقررات حوضه آبریز هرگونه فعالیت در این محدوده را 
که تهدیدی برای تأمین آب یا آلوده شدن آن باشد غیرقانونی تلقی می کند؛ آن 
هم در شرایطی که با فعالیت این معدن، سرریز آلودگی های آن وارد سد طالقان 
خواهد شــد.  برای  پیگیری بیشتر  سوژه گزارش و حل مشکلات روستاییان و 
کشاورزان هرنج و جلوگیری از خسارات ناشی از تخلیه معدن و آسیب به منابع 
طبیعی البرز، چندین بار با رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان و سایر 
مسئولان  این اداره  تماس گرفته شده، اما هیچکدام حاضر به پاسخگویی نشدند.

گزارش

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی
 بطور فوق العاده

بدینوســیله از کلیه سهامداران محترم شــرکت راه و ساختمان هامش بر 
)ســهامی خاص( ثبت به شماره ۶۵۰ سمنان شناســه ملی 10480038240 
دعــوت می گردد در ســاعت 13 روز پنجشــنبه مــورخ 1400/8/27 در 
جلســه مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده که در محل ســاختمان اداری 
شرکت هامش بر واقع در کیلومتر ۲ ضلع شمالی جاده سمنان به تهران تشکیل 

می گردد حضور بهم رسانند.
دستور جلسه:

۱- استماع گزارش سالیانه هیات مدیره و بازرس قانونی
۲- تصویب ترازنامه و گزارش های مالی سالانه منتهی به 1399/12/29

۳- انتخاب اعضای هیات مدیره و بازرسان
۴- تعیین روزنامه کثیرالانتشار برای درج آگهی های شرکت

۵- بحــث و تبــادل نظر و تصمیم گیری درخصوص ســایر مواردی که در 
صلاحیت مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده می باشد.

هیات مدیره

آگهی دعوت مجمع عمومی فوق العاده

بدینوســیله از کلیــه ســهامداران محتــرم شــرکت راه و 
ساختمان هامش بر )سهامی خاص( ثبت به شماره ۶۵۰ سمنان 
شناســه ملــی 10480038240 دعوت می گردد در ســاعت 
14/30 روز پنجشــنبه مــورخ 1400/8/27 در جلســه مجمع 
عمومی فوق العاده که در محل ساختمان اداری شرکت هامش بر 
واقع در کیلومتر ۲ ضلع شــمالی جاده سمنان به تهران تشکیل 

می گردد حضور بهم رسانند.

دستور جلسه:
۱- نقل و انتقال برخی از سهام

۲- بحث و تبادل نظر و تصمیم گیری در خصوص سایر مواردی 
که در صلاحیت مجمع عمومی فوق العاده می باشد.

هیات مدیره


